

Bericht des Johann von Ragusa vor dem Basler Konzil am 29. Januar 1438 über seine Gesandtschaftstätigkeit in Konstantinopel. Über ein Gespräch mit den Minoritätsgesandten.

Zur handschriftlichen Überlieferung s.o. Nr. 324. Das nachstehende Exzerpt nach BASEL, Univ.-Bibl., E I 1^kf.
449^{rv}.

Druck: Mansi XXXI 264E–265B; Cecconi, Studi DXf. in Nr. CLXXVIII.

Ein langes Gespräch mit dem Eb. von Tarentaise in dessen Wohnung über die Autorität von Papst und Konzil sei unbefriedigend verlaufen. Similiter quia supradicti domini Dignensis et Portugalensis atque Nicolaus de Cusa, qui se pro ambasiatöribus sacri concilii gerebant, in omnibus preponabant dominum Christoforum episcopum Coronensem ambasiatorem domini nostri, quod michi satis grave videbatur, quadam vice nobis quatuor in unum congregatis in domo Portugalensis dixi: Numquid non iurastis, domini, servare honorem sacri concilii ubicumque fueritis? Quomodo igitur vobis preponitis in omnibus dominum episcopum Coronensem, qui etiam minor vobis in promotione et ultimus? Et narravi eis, quomodo alias nullo modo permiseramus dictum dominum Christoforum nos in aliquo precedere et quomodo multi Grecorum de hoc valde admirabantur. Respondit dominus Dignensis, quod faciebant propter bonum pacis et propter caritatem, que non emulatur, et quia qui honorat caput, honorat et membra, et multa talia. Quibus dixi: Ex quo vobis ita videtur et ita vultis, ita fiat. Ego autem ea, que dixi, pro serenitate conscientie mee et iuramento, quo astringor ipsi sacro concilio, dixi.

¹⁾ Im Bericht folgt die Ankunft der Majoritätsgesandten (am 3. Oktober), die somit den terminus ante quem von Nr. 325 festlegt.

Bericht bei Johannes de Segovia, Gesta Synodi Basiliensis, über den Bericht des Johann von Ragusa vor dem Basler Konzil am 29. Januar 1438. Zur Ankunft des NvK und zu seinem Gespräch mit Johann von Ragusa.

Reinschrift: Bf. 9^r (s.o. Nr. 103 Anm. 1; die Folioangaben beziehen sich von hier ab auf den Anfang 1438 einsetzenden BASILIENSIS E I 20 b).

Druck: MC III 35f.

Erw.: Vansteenberghe 62.

Über die Ankunft der Bb. von Koroni, Digne und Porto und der bald darauf folgenden päpstlichen Galeeren. In quibus tanquam legatus pape erat Tarentasiensis archiepiscopus et cum eo Nicolaus de Cusa, qui eidem Io. dixerant papam ordinasse cum imperatore Romanorum et aliis principibus, ut retraherent suos a Basilea, et papa ipse dissolvens Basiliense concilium faceret aliud Padue vel Ferrarie. Interrogati vero ab eo, cum dicerent se missos de consensu concilii, quare non ostenderent aliquam bullam eius¹⁾, et quomodo Coronensis, qui iunior erat, precederet ipsos Dignensem et Portugalensem episcopos, respondissent id facere in complacenciam pape, qui expensas dabat, concilio nequeunte illas facere.

¹⁾ Dem ausführlichen Bericht Ragusas selbst zufolge sprach er darüber schon mit der ersten Gesandtengruppe des Konzils, ehe NvK eingetroffen war; Mansi XXXI 262f.; Cecconi, Studi DVIIIf.

Konzilsprotokoll. Bericht des Johann von Ragusa in der Generalkongregation am 29. Januar 1438 über die Verhandlungen in Konstantinopel.

Kop. (Mitte 15. Jh.): WIEN, Nat.-Bibl., CVP 5111 f. 264v–265r. Zur Hs. s. CB V S. XV–XVII.

Druck: CB V 142f.